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Voorzitter, in de Perspectiefnota eerder dit jaar hebben we de uitgangspunten voor 
deze begroting vastgesteld. De PvdA complimenteert het College met de door haar 
realistisch opgestelde begroting. Gegeven de huidige situatie moet dat geen 
gemakkelijke opgave zijn geweest.   
 
We leven in zorgelijke tijden, veel mensen maken zich zorgen om hun gezondheid en 
over hun toekomst. Iedereen doet naar vermogen zijn best om er het beste van te 
maken. Hartverwarmend is de inzet van veel inwoners, omzien naar elkaar, in buurt, 
vrijwilligerswerk en in initiatieven van ondernemers. Het College heeft ervoor 
gekozen om in deze begroting geen structurele bezuinigingen door te voeren. 
Immers, die bezuinigingen zouden grote gevolgen hebben voor de sociale, culturele, 
maatschappelijke en fysieke infrastructuur. De PvdA staat van harte achter deze 
keuze. Als gevolg van de Coronacrisis is de schade immers al enorm.  
 
In een artikel van het NRC, van vrijdag 9 oktober jl., zeggen de directeuren van het 
Centraal Planbureau, het Planbureau voor de Leefomgeving en het Sociaal en 
Cultureel Planbureau dat het kabinet zich op meer moet richten dan alleen de 
beperking van de economische schade.  
Al die miljarden, zo is te lezen, moeten ook worden gebruikt om de al langer 
bestaande problemen op te lossen, zoals de klimaatverandering en de groeiende 
sociale kloof. 
 
Moet er dan niets gebeuren? Zeker wel voorzitter. De gemeente Brummen zit in 
financieel zwaar weer.  
Het college kiest voor een fundamentele aanpak om voortvarend, met ondersteuning 
van de provincie, ervoor te zorgen dat de basis op orde komt. Dat betekent naar de 
mening van PvdA dat de gemeente de aan de haar toevertrouwde, in aantal 
toenemende wettelijke taken, naar behoren kan blijven uitvoeren. En dat betekent 
ook dat onze inwoners kunnen blijven rekenen op een gemeente die er voor hen is.  
 
Voorliggende begroting is niet meerjarig structureel sluitend. Dit gegeven zal 
onvermijdelijk leiden tot preventief toezicht van de provincie. Voorzitter, is dat een 
schrikbeeld? De PvdA vindt van niet. Wij zien preventief toezicht op voorhand niet als 
een brevet van onvermogen. Hoelang zijn we in onze gemeente al niet aan het 
bezuinigen? Het vergt moed om de realiteit onder ogen te zien. Om in te zien dat 
structurele tekorten niet opgelost worden door jaar op jaar de kaasschaafmethode te 
hanteren. Dat kunnen we niet blijven volhouden.  
 
Met preventief toezicht kopen we tijd. We hebben vertrouwen in het college dat zij, in 
samenspraak met een brede afspiegeling van de samenleving, onze inwoners, 
organisaties, ondernemers én een kritische gemeenteraad, tot de juiste keuzes 
zullen komen, met behulp van de ambtelijke organisatie en de conclusies en 
aanbevelingen uit het externe onderzoek van Bureau Berenschot.  Vandaag, tijdens 
de behandeling van deze begroting dient de PvdA daarom geen moties of 
amendementen in. Wij zetten richten onze blik op het herstelplan,. 
 
De VVD heeft een alternatieve begroting ingediend om preventief toezicht af te 
wenden. Zij is van mening dat we zelf in staat zouden moeten zijn om de financiële 



problemen het hoofd te kunnen bieden. De PvdA spreekt haar waardering uit voor 
het vele werk dat door de VVD fractie geleverd is en voor het inzicht dat met deze 
alternatieve begroting geschetst wordt. Een alternatief met de vergaande 
consequenties voor de leefbaarheid in onze gemeente.  
 
Deze aanpak zou op dit moment zeker niet onze keuze zijn, wij vinden het van 
belang dat straks keuzes worden gemaakt in onderlinge samenhang, nadat we het 
gesprek met de samenleving én in de Raad gevoerd hebben over “welke gemeente 
willen wij zijn?”          
 
Dat gezegd hebbende voorzitter staat het vast dat wij in onze gemeente op korte 
termijn voor lastige afwegingen en moeilijke keuzes komen te staan. Daar is lef voor 
nodig en daarvoor sluit de PvdA haar ogen beslist niet.  
 
Toch is het goed om te benadrukken dat niet alles binnen de invloedsfeer van de 
gemeente ligt. Veel gemeenten hebben te maken met een toenemende zorgelijke 
financiële situatie, met name in het Sociaal Domein. Veel gemeenten hangt 
preventief toezicht boven het hoofd.    
     
Want voorzitter, de financiële problematiek in het sociale domein is voor het 
overgrote deel niet structureel door gemeenten op te lossen. Daarvoor is de 
landelijke politiek aan zet, nl. het veranderen van de uitvoeringsorganisatie van de 
sociale wetgeving.  
 
Dat geldt eveneens voor de problematiek in de huizenmarkt, met name het tekort aan 
woningen voor jongeren, starters en ouderen. Naar mening van de PvdA moeten 
Landelijke Overheid, Provincies en gemeenten veel meer gaan samenwerken, de 
handen ineen slaan om de marktwerking in die domeinen terug te dringen. De VNG 
maar ook vele individuele gemeenten, waaronder de gemeente Brummen spreken 
ministers en Tweede Kamer hierop herhaaldelijk aan.   
 
Tenslotte. 
 
Wat de PvdA betreft, stellen we deze begroting vast en richten we onze energie op 
het herstelplan om Brummen te laten zijn wat Brummen is, een gemeente met goede 
voorzieningen voor iedereen.  
 
Dank u wel voorzitter. 
 
 


